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PLANETA ZEMĚ
opět představila našim žákům
kousek neznámého světa
ČTĚTE NA STRANĚ 2

BUDOUCÍ MALÍ VĚDCI
si vyzkoušeli práci s mikroskopem a
poznali svět pod lupou
ČTĚTE NA STRANĚ 3

Týden zdraví na Fantovce

zhlédli dokument „Život
s drogou.“
Děti s 8.B spolupracovaly
ve čtvrtek s dětmi s 3.B.
Tentokrát si menší spolužáci
připravili ve třídě pro ty starší
ochutnávky se zavázanýma
očima a bylinkový čaj. Pak šli
do parčíku U Oveček, kde si
zase naopak osmáci vzali
do skupin třeťáky a měli pro ně
připravené aktivity.
V 8.C si žáci napsali
charakteristiku člověka
pod vlivem návykových látek,
v němčině, fyzice nebo dějepisu
diskutovali o vlastních
závislostech. Dozvěděli se také
o osobě Pabla Escobara
nebo Raye Charlese a zjistili
něco víc o přírodních
návykových látkách.
Děti z 9.A si při občanské
a výtvarné výchově zkusily
relaxační techniky s hudbou,
v hodině českého jazyka se
pokusily vcítit do pocitů
druhého spolužáka a zodpovědět
otázku, která mu vrtá hlavou.
A při hodině výchovy ke zdraví
si vytvořili vzpomínkovou
konzervu.
V 8.B si zkusili v němčině
vyplnit test „Co nás stresuje?“
a v angličtině „Jaký jsem
kamarád?“ V přírodopise si také
ověřili svoje smysly
při odhalování optických klamů.
To 9. C měla první hodiny s paní
učitelkou třídní vždy rozcvičku,
v češtině si přečetli povídku „Jak
jsem ochořel“ a v matematice si
vypočítali bazální metabolismus.
Ve čtvrtek pak spolupracovala
s dětmi z 5. B. Společně běhali
venku, soutěžili a hráli “na
psychologa.“ Páťáci se svěřovali
deváťákům se svými problémy
a ti jim radili.
V závěru Týdne zdraví každá
třída také vyrobila plakát
nebo dekoraci do spojovací
chodby, aby nám připomínala,
že na zdraví máme myslet
nejenom jeden týden v roce, ale
celý rok.

Závěr září patří na Fantovce
tradičně Týdnu zdraví, kterého
se účastní děti z prvního i z
druhého stupně a společně tak
přispívají k tomu, abychom se
na začátku školního roku
zamysleli nad našimi
stravovacími a životními
návyky. V letošním roce jsme
Týdnu zdraví věnovali poslední
zářijový týden od pondělí 24.9.
do čtvrtka 27.9.
Od pondělí do středy probíhal
Týden zdraví v jednotlivých
třídách. Děti na prvním stupni
překvapily paní učitelky
pohybovými aktivitami
a zdravými tématy, která
zařadily do svých hodin.
Na druhém stupni čekala
na žáky zajímavá témata.
Šesťáci si připomenuli základy
zdravého životního stylu, sedmé
ročníky zkusily vytvořit
potravinovou pyramidu, osmáci
si uvědomili rizika návykových
látek a v devítkách se zamysleli
nad tím, jak je důležité dbát
o svoje psychické zdraví.
Ve středu si vybrané třídy mohly
vyzkoušet zdravé potraviny
a mlsky z obchodu Harmonie.
Navštívily nás totiž paní Jana
Šulková a Vlasta Lavičková
s nabídkou alternativ
k nezdravým, ale stále tak
oblíbeným, sladkostem. Děti
z prvního stupně i v letošním
roce navštívily kuchyňku, kde si
společně se svou třídní učitelkou
připravovali zdravé svačinky,
ovocné milkshaky nebo zdravá
smoothie.
Poslední den Týdne zdraví,
ve čtvrtek, na nás čekala
oblíbená spolupráce tříd. Někteří
z nás už spolu strávili nějaký
čas, takže se na svoje kamarády
těšili, pro některé třídy byl tento
den premiérou.
Prvňáčci z 1.B spolupracovali
s 6.B. Nakresli si společně strom
z rukou a vyřádili se
v tělocvičně na opičí dráze. Také

strávili společně jedno
dopoledne v lese, kde jim
šesťáci pomohli napsat na list
ze stromu své přání a společně je
pak poslali po vodě.
Ve třídě 1.C si děti vyrobily
výstavku z ovoce a zeleniny
a také se naučily rozeznat
od sebe jednotlivé druhy ovoce
a zeleniny. Při spolupráci tříd si
6.C připravila pro své kamarády
z 1.C soutěže v parku, skákali
v pytlích, přes švihadlo, házeli
bramborou na cíl nebo skákali
panáka. Také si vyrobili závěs
na okna a poslepu hádali ovoce,
které teď již neomylně poznali.
Děti z 5.A si udělaly pěší výlet
kolem řeky, jehož cílem byl
hotel Zámeček. Zde si zahráli
několik her na utužení kolektivu.
V závěru Týdne zdraví navštívili
workoutové hřiště, kde si užili
opičí dráhu a vybíjenou.
V 6.A a 6.B byl celý týden
na programu správný denní
režim. Žáci porovnávali denní
režim svůj, rodičů a prarodičů,
počítali svůj BMI index
nebo opakovali anglická
a německá slovíčka. V 6.A děti
také diskutovaly nad tématem
volného času. „Áčáci“ strávili
poslední den společně se třídou
1.A. Ráno si ve smíšených
skupinách četli, vyprávěli
a tvořili obrázky. Pak vyrazili
na vycházku na kopec Blančák,
kde si šesťáci připravili
pro prvňáčky pohybové hry.
V 6.C si navíc zkusili spočítat
kalorie v jídle a přečetli si
ukázku v čítance zabývající se
vztahy mezi kamarády.
V sedmých třídách si děti
zkusily napsat pracovní postup
zdravého pokrmu a v angličtině
si udělaly dotazník, zda žijí
zdravě. Opět je neminulo
počítání, tentokrát počtu kostek
cukru v nápojích, některé z nich
pak nemile překvapil jejich
počet. Společně si také vyrobili
potravinové pyramidy, které
nám všem na spojovací chodbě
pomohou uvědomit si správné
rozložení našeho jídelníčku.
Naši osmáci z „Áčka“ se
zamysleli nad nebezpečím
elektronických médií a také
nad tím, jaké závislosti mimo
návykových látek na ně čekají.
Aby si při Týdnu zdraví také
odpočinuli, ve výtvarné výchově
se pokusili vyjádřit svoje
myšlenky. V 8.B navíc žáci
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Večerní běh 
Kaplicí očima 
účastnice

foto: http://niceclipart.com

Dne 20. září jsme šli na Večerní
běh Kaplicí. Bylo nás tam devět.
Holky 2009 běžely dvě kola
kolem náměstí, kluci 2009 běželi
tři kola kolem náměstí, holky
2008 tři kola náměstí, kluci 2008
už běželi Horskou. Já jsem byla
ve skupině 5.A a běžela jsem
dvě kola náměstí. Kamarádka
Zuzka, která běžela se mnou
protože je taky ročník 2009, byla
na prvním místě. Ostatní holky
byly až vzadu, ale zúčastnily se.
Tento rok to pro mě bylo těžší
než minulý rok, minulý rok jsem
totiž byla osmá.
Dostala jsem hokejbalový
míček, diplom, Milu, škrabací
obrázek, Maoam a čokoládu.
Zuzka dostala omalovánky
Tygra ve 3D, lízátko, řezík
a batoh.

NOVÁKOVÁ KATEŘINA, třída 4.B
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Planeta Země

MARKÉTA KYSELOVÁ, třída 4.B

Bike trial show

V úterý 18. září jsme společně
s 9.A a 9.C šli na program Bike
Show. Šli jsme tam na první
hodinu. Byli tam dva kluci, kteří
nám vysvětlovali bezpečnost
a následně nám ukázali i jejich
show. U bezpečnosti nám říkali,
kde bychom měli mít odrazky,
jakou by měly mít barvu, co
bychom měli mít na sobě
nebo jakou brzdou brzdit,
když potřebujete rychle zastavit.
Ještě před jejich show se
potřebovali pořádně rozcvičit,
takže požádali o pomoc
dobrovolníky. Ti si lehli na zem
a oni přes ně přeskakovali. Bylo
to napínavé a docela jsme se
i báli, ale zvládli to. Také nám
pokládali různé otázky a za
správnou odpověď dostal každý
nějaký malý dárek. Tenhle
program byl super a dozvěděli
jsme se zase něco nového.

autor článku:
LUCIE GOTTFRIEDOVÁ

třída 9.B

autor článku:
GABRIELA JELÍNKOVÁ

třída 9.B

100 let republiky

válka skončila vítězstvím
Dohody, Rakousko-Uhersko se
rozdělilo na menší státy včetně
ČSR. 14. 11. byl prezidentem
zvolen T.G. Masaryk.
Za těch sto let jsme si zažili lepší
i horší věci, na 40 let

po skončení jedné totality jsme
skočili do druhé. Teď bezmála
30 let žijeme opět v demokracii
a měli bychom za to být vděční
a snažit se, abychom až se za sto
let otočíme dozadu, mohli být
pyšní na to, co jsme dokázali
a nezapomněli, jak důležitý krok
jsme v roce 1918 udělali.

autor článku:
KAROLÍNA JANUROVÁ

třída 9.A

Od založení prvního
samostatného, demokratického
státu Čechů a Slováků uběhlo
28. 10. 2018 100 let. První
republiku si mnozí představují
jako ,,zlatý věk´´ a více či méně
je to pravda. Trvala 20 let
mezi nejhoršími konflikty
v lidských dějinách – 1. a 2.
světovou válkou. Byla to léta
největší hospodářské prosperity,
žilo tu mnoho umělců a otevřely
se nám nové možnosti. Po skoro
400 letech v Habsburské
monarchii (později

Rakousko-Uhersku) jsme měli
svůj stát.
Za vznikem stálo mnoho práce
a úsilí ať už v zahraničí, nebo u
nás. V exilu, se během 1.
světové války nejvíce ozývali T.
G. Masaryk, E. Beneš a M. R.
Štefánik. U nás to byli členové
Mafie K. Kramář a A. Rašín,
kteří byli za svou činnost
odsouzeni k trestu smrti, ale
když v Rakousko-Uhersku
nastoupil Karel I. vyhlásil pro ně
amnestii. Také na frontě jsme
měli své legie. Když v roce 1918

Adaptační pobyty

foto: https://www.123rf.com

Na konci září a začátkem října
proběhly v malebném prostředí
LDT Velké Skaliny tři adaptační
pobyty žáků 6.A, 6.B a 6.C naší
školy. Během dvou dnů si děti
vyzkoušely nejenom chůzi
v terénu po turistických
značkách, ale absolvovaly
i náročné a zajímavé aktivity
připravené lektory Spirály
a Vraspeery.
Ve volných chvilkách zbyl čas

i na oblíbenou vybíjenou, fotbal,
frisbee a schovávanou . Jídlo
a ubytování bylo již tradičně
vynikající, a tak snad úplně
všichni odjížděli domů
spokojení.

Mgr. Roman Vraspír
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Trendy podzim 2018 Gucci, LV, Balenciaga, Yeezy,
Vans a Stussy patří
mezi nejznámější hypebeast
značky.
Velká česká inspirace je určitě
@tetourfela, ale i američtí
příslušníci jako je raper Lil
Pump, ale jinak v Americe
můžeme tzv. hypebeasťáka
potkat na každém rohu.

autor článku:
VERONIKA JEŽKOVÁ

třída 8.B

autor článku:
DENISA LUČANOVÁ

třída 8.B

Co nás v módě čeká a nemine?
V módě i nadále zůstávají
výrazné barvy, jakými jsou
oranžová, červená, žlutá, khaki,
hnědá a různé odstíny růžové.
Asi největší novinkou jsou
barety s kšiltem, které ovládly
nejednu módní přehlídku.
Další trend letošního podzimu
jsou oversized mikiny a trička,
které se skvěle nakupují
v pánském oddělení.
Samozřejmě nesmí chybět ani
roláky a kabáty.
 
Kdybychom měly vybrat jeden
trend, který letos zažívá největší
boom jsou to rozhodně kalhoty
s postranním pruhem. Další

trend jsou kostkované kalhoty,
které se objevily na spoustě
módních přehlídek.
 
Co se bot týče, kovbojské boty
a vysoké podrážky jsou jasná
volba. Nazouváky aneb mules
jsou úplně novým trendem.
Originálně se jim říká: chelsea
boots.
Nakonec tady máme velice
známý street styl tzv. hypebeast,
který je oblíbený převážně
u teenagerů. Je to móda, která se
skládá z nejdražších
a nejnovějších kousků, které
není zas tak lehké někde sehnat.
Tímto stylem se ostatní snaží
hlavně zapůsobit a ohromit.

Mikroskopování „Svět pod 
lupou“

Byli jsme na mikroskopování.
Tam jsme se dívali
na pozoruhodné exponáty. A že
jsem i já viděl např. krev,
mouchu. Lupou zas minci. Podle
mě to bylo úžasné. Tohle u nás
nikdy nebylo a jsem rád, že to
udělali. Teď jsem se toho hodně
dozvěděl o takovém způsobu
zkoumání. (Kryštof Koschant,
4.C)
 
Pod mikroskopem se dá
zkoumat hodně malých věcí jako
například klíště. Svět
pod mikroskopem je hodně
zajímavý. Na mikroskopování
mě zaujalo klíště. (Sára
Šafránková, 4.C)

 
Pod mikroskopem je vidět svět
úplně jinak než normálně. Jak
na digitálních tak i na
normálních mikroskopech byly
krásné věci. Všechny ty věci
byly něčím zvláštní a to se mi
na tom líbilo. Ale nejvíc se mi
líbilo (myslím, že i ostatním), že
jsme si mohli vyzkoušet, jak se
vyrábí ty různé věci. My jsme si
to zkoušeli, bylo to asi takhle:
Nejdřív nám paní dala takovou
destičku, na to jsme si dali
kapku takové vody, pak jsme si
mohli vytrhnout vlas a dali jsme
ho do té kapky. Pak jsme přidali
i druhé sklíčko a koukali jsme
na ně pod mikroskopem. Pak
nám je ta paní fotila a říkala, že
někdo tam má šampon, někdo
kondicionér, někdo má silné
vlasy, někdo je má tenké a někdo
zdravé. Myslím, že to byla super
akce a že si to užilo spoustu dětí
a dozvěděli jsme se spoustu
nových informací. Takže za naší
třídu super!
(Alice Drhovská, 4.C)

NENY v ZŠ Fantova
V pátek 30. listopadu v rámci
preventivního programu zavítal
do ZŠ Fantova známý český
rapper NENY. Projekt, který
představoval žákům osmých
a devátých tříd se nazýval
"Najdi svou cestu". Cílem bylo
podpořit děti a mládež v plnění
svých snů.

Halloween

foto: Denisa Lučanová

Letos, se jako už každoročně,
na Fantovce pořádal Halloween.
Byl v pátek 26. října a děti ale
i učitelé na sebe oblékli

a namalovali nejrůznější
kostýmy a masky. Mohli jsme
vidět zombie, kostlivce, klauny,
dýně a další povedené, více
nebo méně děsivé masky.
Pro děti je Halloween
zajímavým ozvláštněním
každodenního školního
stereotypu.

autor článku:
KAROLÍNA JANUROVÁ

třída 9.A

Beseda s historikem

Žáci devátých ročníků se
zúčastnili besedy s historikem
Pavlem Mörtlem na téma
"Kaplicko po vzniku
Československé republiky
v říjnu 1918". Pan Mörtl měl
připravenu prezentaci
s dobovými fotografiemi, ke

kterým ve svém průvodním
slově poskytl mnoho zajímavých
informací o tom, jak probíhal
konec roku 1918 a následující
měsíce roku 1919 v Kaplici.
Dozvěděli jsme se o odporu
německého obyvatelstva
po vyhlášení Československé
republiky, o boji českých
a německých vojáků
při obsazování Kaplice i o
následném společném životě
Čechů a Němců ve svobodném
Československu.

Mgr. Simona Kropáčková

Burza škol a výstava Vzdělání a 
řemeslo

Naši deváťáci se v měsíci říjnu
a listopadu zúčastnili dvou akcí,
které byly věnované prezentaci
středních škol. Nejprve vyrazili
do Českého Krumlova na Burzu
škol, kde se prezentovaly hlavně

školy Českokrumlovska
a Českobudějovicka a poté
navštívili akci Vzdělání
a řemeslo v Českých
Budějovicích, kde měli možnost
seznámit se s dalšími školami.
Mezitím proběhl na naší škole
tradiční "náborový týden",
během kterého naši školu
navštívilo 14 škol.
Vybírat je z čeho, teď už je jen
na nich, pro jakou školu se
rozhodnou.

Mgr. Jitka Papoušková
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Luštění

Návštěva čistírny odpadních vod

V pondělí 12.listopadu vyrazili
žáci 8.tříd na exkurzi do provozu
čistírny odpadních vod
v Českých Budějovicích.
Po příjezdu se nás ujali
průvodci, kteří si nás rozdělili
do třech skupinek. Každá
skupina postupně prošla

a prohlédla si jednotlivé fáze
čištění odpadní vody. Z počátku
jsme si museli zvyknout
na všudypřítomný zápach
odpadní vody. V jednotlivých
částech jsme se dozvěděli, jak se
voda zbavuje největších nečistot
mechanickým a usazovacím
způsobem. V dalších částech nás
průvodci seznámili
s biologickým čištěním vody
pomocí speciálních
mikroorganizmů a v závěru jsme
se podívali, že voda, která všemi
těmito procesy projde, je
nerozeznatelná od čisté vody a je
zpět vypuštěna do řeky Vltavy.

Mgr. Jitka Matoušková

Kaplický ušák vešli do parku, uviděli jsme tam
malé ohrady, kde stála
zemědělská zvířata, např. ovce,
oslíci, kozy a prasata. Pak jsme
vešli do arény, kde se nás ujala
hodná paní, která nám řekla
důležitá pravidla a informace.
Pak jsme si konečně mohli
prohlédnout zvířátka, slepice,
papoušky, různé ptáčky až
po králíčky. Viděli jsme králíčky
v akci, jak přeskakují překážky.
Bylo to moc roztomilé. Pak už
jsme museli jít do školy, ale
zážitek jsme z toho měli úžasný.

ENSARA EJUPI, třída 4.A
foto: http://www.ikaplice.cz

Od středy 17. října byla
uspořádaná výstava zvířat. Vše
se konalo v parku. Když jsme

Poděkování  
Chceš se i ty stát redaktorem
školního časopisu? Něco ti
v časopise chybí? Máš
zajímavý nápad? 

Přidej se k nám a už v příštím
čísle se může objevit tvůj článek
nebo obrázek.
Více informací získáš od své
paní učitelky nebo pana učitele.

Mgr. Petra Šauflerová

Děkuji všem autorům článků
a obrázků, kteří se podíleli
na tvorbě zimního čísla.


